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El ministre d’Ordenament Ter-
ritorial, Medi Ambient i Agri-
cultura, Vicenç Alay, va compa-
rèixer ahir davant de la comissió 
legislativa de Sanitat i Medi 
Ambient per exposar quines se-
ran les línies estratègiques del 
ministeri en matèria de medi 
ambient i patrimoni natural. 
D’aquesta manera, Alay va ma-
nifestar que a hores d’ara el forn 
incinerador “està incinerant en 
condicions complicades” ja que 
la seva capacitat és superior a la 
del volum de residus que està 
rebent. 

És per això que el ministe-
ri avalua diferents opcions per 
solucionar aquest problema, 
que provoca, entre altres coses, 
que s’hagi de fer quatre parades 
tècniques a l’any en lloc d’una, 
i no només es desgasta més la 
maquinària del que és normal 
sinó que a més l’impacte en el 
medi és més gran que si funci-
onés habitualment, tot i que va  
remarcar que en cap cas s’ha su-
perat els límits de contaminació 
establerts. 

Una de les opcions és que 
des de CTRASA es valori amb 
l’empresa constructora la possi-
bilitat que el centre pugui fun-
cionar amb moltes menys tones. 
D’aquesta manera, Alay va po-
sar l’exemple que si el funciona-
ment òptim de la planta és per a 
40.000 tones s’hauria de mirar si 
pot funcionar amb 20.000.

Una altra de les opcions, 
aquesta excepcional, és la d’im-
portar brossa dels països veïns, 
“sense que hi hagi cap interès 

econòmic”, segons va recalcar el 
titular de Medi Ambient. També 
està sobre la taula la possibilitat 
de rescatar el 100% de les ac-
cions de la societat gestora del 
forn, tot i que Alay va remarcar 
que és una opció complicada.

El titular de Medi Ambient 
va posar de manifest que du-
rant les aturades tècniques la 
brossa s’ha d’emmagatzemar 
i que les males olors provenen 
del procés de fermentació dels 
residus. I és per això que una al-

tra opció, aquesta molt compli-
cada pel cost, és la de construir 
una infraestructura especial 
per emmagatzemar els residus. 
Malgrat aquesta situació, Alay 
va insistir en el fet que de cap 
manera el Govern deixarà de 

fomentar les polítiques de reci-
clatge.

Precisament aquesta qüestió 
del forn va suscitar un debat en 
el si de la comissió entre el titu-
lar de Medi Ambient i l’exminis-
tra Olga Adellach, que va justifi-
car que la dimensió del CTR va 
respondre a qüestions tècniques 
i no polítiques, i va posar en re-
lleu que el problema que pateix 
el forn va íntimament lligat a la 
crisi econòmica.

Entre els objectius prioritaris 
del ministeri hi ha l’impuls a les 
lleis d’impacte ambiental i de la 
natura. Alay va assenyalar que 
la llei d’impacte es presentarà 
al Govern a finals del mes de fe-
brer i que la feina s’està duent a 
terme a partir del redactat que 
va fer l’anterior executiu tot afe-
gint-hi modificacions, mentre 
que pel que fa a la llei de na-
tura, va exposar que serà més 
complicada de plasmar ja que 
cal una feina conjunta amb els 
set comuns.

Finalment, pel que fa a la sig-
natura dels convenis sobre el 
paisatge i el canvi climàtic, Alay 
va exposar que també són una 
prioritat i va lamentar que a la 
cimera que se celebrarà el mes 
vinent a Copenhaguen sobre el 
canvi climàtic no s’hi pugui anar 
amb l’acord sobre la matèria ja 
signat. Va recordar que d’aques-
ta manera Andorra serà un dels 
quatre últims països a ratificar 
aquest conveni junt amb l’Iraq, 
la Santa Seu i Somàlia. A l’últim, 
Alay va manifestar que des del 
ministeri es treballarà per po-
tenciar l’ús de les energies alter-
natives i la recollida selectiva. 
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reestructuració del cos de banders i tancament 
de la caserna d’encamp

Pel que fa a patrimoni natural, Alay va manifestar 
que es treballa en la reestructuració del cos de 
banders i que es tancarà l’actual caserna d’En-
camp. D’aquesta manera, els banders passaran 
de manera provisional a l’edifici administratiu 
del Govern a l’espera del trasllat del COEX, ja 
que llavors passarien a ocupar aquest espai. El 
titular de Medi Ambient no va aprofundir en la 
qüestió de la reestructuració, ja que s’hi està 
treballant, però el director de Patrimoni Natural, 
Pere Roquet, va exposar que un dels objectius 
és tornar a motivar el cos i fer els equips de 

treball més efectius, ja que ara hi ha 21 ban-
ders però hi ha moltes baixes i no sempre es 
pot comptar amb tots els membres, tal com va 
exposar.

Pel que fa a l’àrea de Patrimoni Natural, tam-
bé es vol potenciar la construcció del camí ral 
per fer la interconnexió entre les diferents parrò-
quies. Un altre dels objectius són els refugis de 
muntanya. D’aquesta manera, es vol concretar 
el refugi guardat de Sorteny, perquè estigui en-
llestit a finals del 2010, i també hi ha un avant-
projecte per a un refugi a la vall del Madriu.


